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Издава гЗарн. Oкp. 
Излиза най-малко три пxти въ месеца. 

Aбoнaмeнтъ 2 лева годишно, 1 л. за 6 месеца 
на общините, училищата, кръчми, хотели, и кафенета 

въ oкржгa — безплатно. 
Всичко що се отнася до вестника да се изпраща 

до: Постоянната Комисия — Варна. ^ Щ р 

Постоянна Комиcия. 
За"обявлеш,ч cтъ частни лица сеплапиГшГт стр. по 1 лв. 
на peдъ; II и III ст.. по 10 ст. на дума, IV по 5 ст. на дума. 

За общински и такива oтъ други yчреждения за I cтp. 
10 cт. па дума, И и III 5 cт. па дума; IV 3 ст. па дума. 

Конйъдшвo. 
Oтъ Д. Близпaкoвъ, caнитаренъ вeтер. цoдполкoвникъ. 

Продължение oтъ брой 18. 

„Пoдoбeнъ cпoсобъ за ремонтиране, който 
се предизвиква oтъ крайна нужда, не може 
да се признае за yдoвлeтвopитeлeнъ даже и 
въ мирно време, тъй като ежегодното купу
ване на коне oтъ странство излaзя ни 
твърде cкжпo, а именно при 5-xъ 
конни coтни, 11-тЬхъ бaтapии, всекогодишното 
ремонтиране струва 130,000 лв,, която сума 
се изнася безвъзвратно въ странство. Cъ по
нататъшното увеличение на кoницaтa и арти
лерията и тая сума ще още повече да пораc-
тнe". (Пpeзъ настоящата ще се плати повече 
oтъ l,O00,C00 лв. за вaбaвянe на коне oтъ 
Унгария). Въ случай на война необxoднмосттa 
да се дoбиятъ oтъ чужбина ремонти коне, мо
же да постави нашата войска въ твъpдb не
завидно положение. За да се избtгнaтъ горе
изложените неудобства, необходимо нyжднo е, 
да се учреди въ княжеството конски заводи 
и cкладъ отъ жp4бци за развъждане коне — 
първия за непосредствено добиване ремонтни 
коне, а така с*щo и производители за uoдo-
бвявaнe на местната порода коне, а втория 
- за постепенното подобряване на мастната 
конска порода". Както виждате мисли пре-
красни които мaкapъ и изказани преди 30 г.. 
имaтъ своето значение и за настоящия мо-
мента Конeзaволa е билъ oткpигь, но бeзъ 
да се.чакатъ добрите резултати, които той 
непременно е ще,ъ да даде cлeдъ 4 годиш
но съществуване на 1 януарий 1888 гoд. е 
билъ зaвритъ 

Това е била една гoлeмa грешка, защото 
състава на кобилите—майка и жребците е 
билъ отъ кавкaзкитb породи, корабaxcкa и кa-
бардинска, толкова близка по кръвь, телосложе
ние и ръсть на нашата конска раса: и еж пред
ставлявали най-подходяща материи за кръс-
тосваниe и подобрение на местния кoнь. Cъ 
закриването на кoнeзавoдa, идеята за ремон-
тирането на армията съ местни коне заглъхва 
а са били купувани само незначително число 

коне oтъ 50—60 ежегодно за ремонтиране 
само на дивизиoнaтa кавалерия и планинската 
артилерия. Но количеството на кyпените ко
не е било толкова ограничено, че то не е 
могло да влияе върху подобреното на мЬс-
тнoтo кoнeвъдcтвo. Наистина, че cъ зaкoнъ 
oтъ 1897 гoд· се предвижда откриването на 
ремонтни конски депа при сащеетвующитЬ 
държавни кoнeзaвoди и складовеза жребци, 
назначението на които е било: 1) да cнaб-
дявaгь войската cъ дoбopъ конски мaтepиялъ 
пpeимyщественно отъ местно произхождение 
и 2) да се oбучавaй, войниците при техъ 
по зeмлeдeлиетo. 

Обаче откриването на тия депа не е 
станало. 

Презъ 1899 година се открива ремон
тното конско депо „Гормaзoвo - Горня-бaня", 
което въ 1900 гoд. се пpeимeпoвa въ ремон
тно конско депо „Божурище", назначението 
на което е било да oтглeдвa и пoдгoтoвлявa 
една чacтъ oтъ конския peмoнтъ за войската. 
Здрави начала, обаче, за ремонтиране^ на 
армията « кoпe oтъ местна порода се нo-
cтaвятъ cъ закона за „Снабдяването армията 
cъ кoпе въ мирно и военно време* oтъ 1903 
год. Съгласно чл. 1 oтъ тоя зaкoиъ, снаб
дяване армията cъ коне въ мирно време става 
чрезъ: а) Купувaue на възрастни коне въ стра-
ната и странство; б) откриване па ремонти 
депа при чифлиците па дъpжавпиrе конезa
вoди и складове за жребци и тамъ, гдето се 
намери за вуждно и в) чpbзъ раздаване коне 
въ условна собcтвеность. 

Чл. 2) Количеството за ежегодния peмoнтъ 
се определя 8 % oтъ щатното число. 

Ч.. 3) купуването на кoнепт ьсава авъ 
страната, а само недостига ввътранство. 

Чл. 4) Установява се ръста на конете 
както следва: 

Планинска aлтилерия 1.36 см. — 142 см. 
Полска aлтилерия 1.48 нагоре 
Дивизиoннa ваявaлери 1.42 „ — 1.48 см 
Драгyнcкa „ „ . .48 см. нагоре. 
Конете за планинската артилерия и ди

визиoнaтa кавалерия, задължително oтъ мbс
тнa порода. 

Чл. 5) Установява цените, които ще се 
пoлyчaтъ за местни коне както следва: за 
местни коне. 

Cъ pъcть 1.36 см — 1.41 — З00 лв. 
„ 1.41 „ — 1.45 — 400 лв. 

1.46 „ — 1.48 — 600 лв. 
„ n 1.48 „ нагоре — 80О лв. 

Но чл. 18 се предвижда и установява 
ocoбeио ремонтно отделение, на което се въз
лaгa да ракoвoди работите по снабдяването 
на армията cъ ремонтни коне въ мирно и 
вoeнo време. 

Такова peмoтнo oтдЬлeниe се открива при 
кавалерийската инспекция, обаче на него не 
се предостави водениeтo на всички въпроси, 
касающи се до ремонтирането. Ho-гoлймaтa 
чacть остана да се завежда oтъ домакинското 
отделение на Главното Интeндaнcтвo, вслед
ствие на което се явяваше една двoйcтвeнocть 
на работата. При всичко това се направиха 
много полезни работи по снабдяването арми
ята cъ местни коне. 

Депото „Божурище" се прЬoбрaзyвa въ 
кoпeзaвoдъ, като се кoмнкeктувa съ чисто
кръвни и пoлyкpъвни майки. Създадоха се 
дbе рeмoптuи конски дена при конезаводитЬ 
въ ИлЬвенъ и Шyмeuъ и покупката на мес
тни коне се постави на по-здрави начала и 
се црне, като система, не само за дивизиoп-
вaтa кавалерия, иo и за полковите eъ гo-
лЬморгcтaи коне. Ремонтирането обаче на 
артилерията остана да се навършва cъ кoпe 
oтъ cтрaпcтвo. 

Cледъ като изложихме накратко разви
тието на ремонтния вънpocъ, до колкото тъй 
е имaлъ отношение къмъ местното кoнeвъcтвo, 
сега ще се постaраемъ да дoкaжeмъ, дали 
местния кoнь притежава качествата, които 
cд необходими за войсковите коне. Затова 
ний ще си пocлyжимъ чрезъ едно сравнител
но изyчвaнe на унгарските и местните коне, 
служащи въ кавалерията, за което разпола
гаме cъ eдинъ тoчeпъ статистически мaте
риялъ за последните 6 години, Cъ cтaти-
стичнu дaни за кoпeтЬ oтъ артилерията ний 
не разполaгaмe. При решаването на въпроса 
ще се рдкoвoдимъ oть двb съображения. 

1. Покупната цiнa и второто взнocли-
востьтa на коня. Покупката на местни коне 
за peмoнтъ на кавалерията се е практикувало 
още cъ cформирувaнeтo на конните сотнн 
пре.чъ 1903 год. 

Обаче математически това дело се пос
тави cлeдъ сформирането на кавалерийските 
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дивизиони, преобразувани впоследствие въ 3 
ескадрони полкове. За eдинъ периoдъ oтъ 
1905 — 1910 г. ние разполагаме съ точни 
статистически дaни и понеже презъ същия 
периoдъ кавалерията се е ремонтирала и съ 
унгарски коне за 4 ecкадроните полкове, това 
ни дава възможности да вaправимъ едно сра-
внение за ремонтните коне за тиа две групи. 
делото на конете, които са поcтжпили въ 
тГвалерията пр*зъ това времe. 

Всичко въ кавалерията съ постъпили за 
6 години 2433 коня. Oтъ тexъ 815 коня 
или 33 °/o еж унгарски и 1618 коня или 
67 % съ м*стни. 

Това показва, че още сега количеството 
на конете oтъ местно произхождение е почти 
въ два пъти пo-гoлeмa oтъ Унгарските и 
следователно местнитe коне въ най скоро 
време, поне за кавалерията, ще мoгaтъ да 
зшестятъ Унгарските. - Това ще може да 
стане още по скоро и по лесно, ако се до
пусне едно намаление на ръста на конете 
за 4 ecкaдронитe полкове, за което ний по
дробно ще говоримъ по дой. 

Ако се направи едно сравнение за ку
пените коне oтъ Унгария и oтъ страната, 
ще се констатира cлeдyющeтo: 

1) Отъ Унгария за 6 години са купени 
816 офицерски и строеви коне, съ cpbднa 
цiнa 788*58 лв. бeзъ. разноските за тран
спортите и пьтнитe и дневните пари на ко
мисията. За същoтo време с& били купени 
местни ремонтни коне 965 съ cpbдня цiнa 
495 лв. Разноските по транспорта за достав
ките и за комисията за унгарските коне лo-
дигaтъ цената на всеки eдинъ кoнь най-мал
ко съ 150 лв. когато за мbcтнитe коне тия 
разноски съ нищожни. 

Така щото oгъ това сравнение излиза, че 
ц4нaтa на eдинъ мbcтeнъ ремoнтeнъ кoнь е 
въ два пжти по-малка oтъ цената на eдинъ 
унгарски peмoнтeнъ кoнь. 

Следва. 

Извлtчeния oтъ протоколите на IV редовна 
сесия на Варненския Oкp. cъвtтъ. 

ПРОТОКOЛЪ № 3. 
на Bapнeнcкиятъ Oкp. Cъветъ oтъ заседани
ето му на 23 септември т. г. (4-та редовна 

сесия, 8·й изборенъ пepиoдъ). 

Заседaниeтo се откри въ 2 ч. cл. oбЬдъ. 

РЕШЕНИЕ *: 9. 
Прочете се протокола oтъ миналото засе

дание, гойтo се прие съ следните добавки: 
г. Мирски обясни въпроса и на турски; 
cжщия иска добавка, бюджетната комисия да 
се занимае първо съ щата. P. Иикoлoвz, — 
че въ пжтнaтa комисия да влeзaтъ нeкoи oтъ 
г. v. „cъвeтпицитe-aдвoкaти", а не само 
адвокати. 

П. Костовъ аита, ссвместимо лл ие *еше- ¬ 
нието на постоянната комисия да прати като 
свой дeлeгaтъ въ Чехскaтa изложба, члена 
при cжщaтa Cт. Д. Cпировъ, съ решението на 
съвета да делегира 6 д. съветници на cжща
тa изложба? Ceдeмь души ли ще oтидaтъ, или 
шecть? 

H. Поповъ е пpoтивъ повдигането на тоя 
въпроcъ наново. 

Кр. Мирски обясни въпроса, че преди 
решението на съвета, комисията е имала свое 
такова, съ дeлeгaтъ Cпиpoвъ и че cлeдъ ре
шението на съвета за 6 делегати, това на 
комисията cл4двa да се обезсили. 

Гласувано, прие се да се дeлeгиратъ 6 
души огь страна на окръжния cъвегь, oпре

делени вече въ заседанието на 21 т. м., а 
рiшeниeтo на постоянната кoмисия за свой 
делeгaтъ се обезсилва. 

РЪШЕНИE № 10. 
Д Шuкoвъ обясни, че миналогодишната пжт
нa тегоба е била 8 лева, че тая година не 
може да се намалява, понеже въ нoвиятъ зa-
кoнъ за Държавните и общински пжтищa, ми
нимума на тая тегоба е oпредeлeяъ 8 лева. 
Предлага да остане 8 лева. 

Пргьдсc Мирски чете ччл 66 буккв б отъ 
гoрепомeнaтия завонъ и обясни, че, aко пал
натa тегоба не се определи oтъ съвета, тя 
щe се събира въ минималния размеръ-8 л. 

Ив. Котаровъ иска да се чуе мнението 
на окр. инжeнеръ. 

П. Костовъ подържа Котаровa. 
Д. Шuковъ намира нeнyженъ доклада на 

инженера, понеже положението на п&тищaтa 
е известно; не отрича нуждата oтъ пятищa 
и пo-гoлeмa п. тегоба, но yвeренъ е че съ
вета не ще гласува пo-голeмa отъ предвидe* 
ния мвнимумъ. 

Пргьдс. Мирски обясни чл. 15 oтъ зако
на за oкp. съвети, че съвета може, ако на
мери за нужднo, да покани лица специалисти 
по трaктуванитe специални въпроси. Намира, 
че ненyжеuъ е тукъ инженера и приема 8 л. 
п&тнa тегоба, предъ видъ другите тежки 
данъци. 

Ив. Котаровъ настоява за дoклaдъ oтъ 
окр. инжeнеръ и мисли, че населението би 
плащало и по гoлЬмa пдтнa тегоба, стига да 
му се дaдaтъ пжтищa. 

Дръ Карамихаиловъ ъбяснява, чч ептна- -
тa тегоба не се събира съобразно нуждата 
за известна година, а тя е eдинъ дaнъкъ, 
рационалното употребление на който е въп-
роcъ на редъ години и зависи oтъ строител
ната политика на правителствата. — Намира 
8 л. достатъчни. 

Я . Поповъ подържа Карамиxaилoвa; чете 
въ изложението на oаражнотo управление и 
намира, че 8 лева пsтнa тегоба е достатъчна 
да покрие предприятията по постройка пжти-
щa, изброени въ изложението. 

Гласувано, съвета прие: ОбЩИНСната 
пътна тегоба за 1912 г. да бъде 8 лева. 
PЪШЕНИE № 11. 

Д. Шиковъ, чете Реш. № 12 oтъ мин. г. 
по кд въпросъ. Обяснява значението на из-
вънpeдн. общия, връхнина и нуждата oтъ нея. 
Обясни, че почти всички общини въ oкръгa 
пpbдвиждaтъ такава въ бюджетите си, като 
се движaтъ по предвидения въ чл. 68 oтъ 
закона & ceл. общини мaкcимyмъ; само три 
общини, наКЙМннтi, oтъ Провадийска околия 
съ надвишили тоя мaкcимyмъ, за което коми
сията е сондирала министерството. 

Кр. Мирски чете чл. 93 oтъ закона за 
град. общини и чл. 68 за селcкитi; обяснява 
cмиcъльтa на послiдния: извънредни разходи 
съ за постройка училище, мость, църква и пр. 
Намира, че за ве4ки кoнкpeтeнъ случай, oкр. 
cъвeтъ требва да се произнася за нуждата 
oтъ извънредни разходи, cлeдъ като по тоя 
въпроcъ се е произпecълъ общинския cъвeтъ 
и е предcтaвилъ точна сметка за размера на 
извънредния paзходъ. Иска строго прилагане 
на закона за да не се yвeличaвa» разходите 
и товари населението съ данъци за мало
важни цели. 

Раф. Иикoлoвъ. Извънредната връхнина е 
за извънредни разходи, а не както практику-
вaтъ много общини: съ извънредни приходи 
пoкривaтъ редовни разходи. Подържа мнението 
на Кр. Мирски, иска строгото прилагане на 
закона и да се отнеме правото на общините 
да нaлaгaтъ извънредна връхнина. 

Д-pъ Карамихаиловъ не намира разлика 
между заемите на град. общини и извънред. 
връхнини въ селските. Иска за всеки oтдe-
ленъ случай специално решение oть oкp. cъ-
ветъ за налагане извънредна общинска връхни
на на всека община, нyждaющa се oтъ из-
вънпелни приходи, предназначението на които 
окр съветъ тpbбвa да знае. 
Е Поповъ намира, че извънредната общинска 
връхнина е въ завиcимocть oтъ бюджета и не 
о д / о л и - п и и м и й » г-. 

може яа се гласува съ отделно решение преди 
приемането на последния. А общините рaз-
глeжиатъ бюджетите си cлbдъ сесията на окp. 
cъветъ Още повече че постоянната комисия 
и окp упоТвитeль кoнтролиратъ при утвърж
дение бшжетите да не се нарушава предви
дения ма^имyмъ за извънр общинска връх
нина Не е съвета който при липсата на 
общинския бюджeтъ само'по едно общинско 
решение да може да определи нуждата огъ 
извТнp връхнинГ Неправилно е постaвенъ 
въпноса отъ Миоски и Каpaмиxаиловъ Иска 
да с^опоедели максималния paзмЬръ на връх
нината както мин година и да се остави на 
кoнтрoлaтa да cлiди за прилагането му. 

Кр. Мирски, намира, че въпроса е пpин-
циuaленъ и навежда сравнени0 между държа-
вата и камарата oтъ една страна, и общини
те и oкp. cъвeтъ, oтъ друга. Базира се на 
яснотата на закона и не одобрява общото 
приемане размера на извънpeд. връхнина, а 
иска за всеки случай общинско ръшениe, ко
ето проучено, комисията да внесе въ oкръж
ния cъвeтъ. 

Д-ръ Карамихаилoвъ се изказва uротивъ 
мнението на H. Пoпoвъ, че въпроса билъ 
бюджeтeнъ. Навежда за прнмeръ заема на 
Ваpнeн. община и го oгoждествява съ извън
peд. връхнина. Противникъ е на анархията 
въ бюджетите: да се xapчaтъ извънредни 
приходи за редовните нужди. Подържа Мир
ски. 

Л. Поповъ оспорва гледището нн Карами
хаилoвa, защото съвета не може да налага и 
не налага връхнини, а само определя макси
мума, до който мoгaтъ да се движaтъ общи
ните; за cъблюдeниeтo на максимума има кон
трола, пост. комисия и oкръжния yпpaвитeль. 
Haпразeнъ е страха, че извънредни приходи 
ще се xарчaтъ за ред. нужди,-това контрол
ните учреждения не дoпyщaтъ. Haй-послe, 
погрешно се месятъ понятията „Дaнъкъ" и 
„Заемъa. Извънредната връхнина е за еже-
годни извънредни нужди: тя е eжeгoдeнъ об
щински данъкъ, предназнaчeнъ за специални 
нужди, — когато заема е извънpeдeнъ изтoч-
никъ и не се предвижда ежегодно. — Насто
ява да се предвиди общо максимума на 
връхнините. 

Д. Шuкoвъ намира чл. 67 oтъ закона кa-
тeгopичeнъ, но нeпpилoжимъ на практика. 
Изтъкна постоянната нужда oтъ извънредни 
връхнини и призна, че нiгдe се зкоупотр*-
бявa съ извънp. връxн. като се харчи за ред. 
нужди, но това еж биле изключения. Наведе 
за пpимepъ T.-Арнаутларскaтa, Ac.-бeйлийc-
кaтa и новата Е.;,факвйсва общини. Cъглa-
сеяъ е да се прилага напълно закона, но не 
още oтъ идната година, понеже общините не 
еж известни за това, и балансирането на бюд
жетите би станало невъзможно. Иска за ид
ната година да остане максимума, като се 
пpeдyпредятъ общините, че за въ бадaщe за
кона ще се прилага строго. 

Ив. Котаровъ признава строгото тълкова
ние на закона, но вижда въ него неяснота 
по отношение дали изцeлo, или но отделно 
съвета определя връхнините. Съжалява за 
pизцeплeниeтo на общините, което съвета тъй 
леко е дouуснaлъ мин. година, следствие oтъ 
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яоeтo е яеобходимосттa oтъ извънредните 
връхнини. Слабите общини винаги ще имaтъ 
йу#дa oтъ извънp. връхнини, партизaнинъ е 
на силни общини. Иска комисията да излезе 

<съ дoклaдъ по въпроса за връхнините 
Д. Шиковъ—доклада е пoмecтeнъ.въ от-

чета на комисията. Напомни, че само въ три 
.общини връхнините съ превишени. Иска мак
симума, защото на общините тeжaтъ много 
разxcди за училищата и пp. Тълкованието на 
Мирски и Kарамихалeвъ да се приложи въ 
бхдaщe. 

Д-ръ Еарамихаиловъ е партизaнинъ на 
силни общини бeзъ извънредни връхнини. Ис
ка централизация на селата. Подържа, че из-
зънр. връхнина е зaeмъ. 

Кр. Мирски приема да остане и тая гoд. 
старата практика, cъ изменение, че извънред
ната връхнина да не надминава 60% oтъ 
редовната я формулира предложението: „Нрйдъ 
видъ изричния тeкcтъ на чл. 68 oтъ закона 
«а сел. общини, взeтъ въ свръзка cъ чл. 46 
oтъ същия зaкoнъ, съвета реши: Да не се 
допуща въ Оадaщe налагане извънредна об
щинска връхнина, осв^въ cлeдъ специално 
решение на тоя или оня общински cъвeтъ, 

за предприятие на нeкое село или община, 
•била тя градска или селска, та да може за 
всеки конкрeтeвъ случай съвета да се про-
изнесе за размйра на връхнината, който мо-
же да одобри да се наложи. При това, съ-
вета, по смисъла на чл. 18 oтъ закона за 
oтчетнocтьтa по бюджета и чл. 68 отъ закона 
за сeл. общини изказва мнение: 1а не се 
одобрява за въ бждaщe предприемането на 
никаква селска и изобщо общинска сграда 
аюcть водoпровoдъ и пр , ако предварително 
не е взелъ надлежния общин. cъвeтъ специ-
ално решение за сумата на която ше излезе 
делото .предпpиятие и oтъ какви извънредни 
източници ще има' да се посрещне разхода 
за него, имeнo: oтъ икономии ли фондове ли 
извънредна връхнина ли, или oтъ зaeмъ. Та
кива решения на общинските съвети да се 
внасятъ за одобрение въ oкp. cъвeтъ". 

Г. х. Колевъ намира, че cъ предложени
ето на Мирски ще се cпжнe функционирането 
на много малки общини. Настоява за 15% 
върху всички данъци по равно. 

Ив. Котаровъ намира закона и предложе
нието неприложими. Описа положението на 
общините, персонала имъ и пр. и иска да си 

-остане практиката, като нaй-подxoднa. Иска 
дeнтрализaторскa политика, силни общини, та 
връхнините сами по себе да изчeзнaтъ, Иска 
сащo добре плaщaнъ пepcoнaлъ за да се из-' 
бeгнaтъ злоупотребленията. Живота пocк&пвa, 
нaлaгaтъ се големи училищни разходи и пp. 
Изтъкна нуждата oтъ изменение на законите 
и кaгoдявaнeтo имъ съгласно нуждата на жи
вота. Иска максимума връхнини. 

П. Костовъ държи зз автономияяа на об
щините, иска максимума и се предостави на 
на общините да се движaтъ по него, иначе 
4шдвa се дЬйностьтa имъ. 

Кр. Мирски напомня постъпката на съ
вета съ назначението на комисия по сгради
те и пp., която намира съобразна cъ чл. 68 
oтъ закона за селските общини и чл. 18 oтъ 
-закона за oтчeтнocтьтa и наново чете пред
ложението си. 

Г. х. Колевъ иска по 15% по равно 
върху всички данъци. 

Таф. Николовъ намира за беззаконие об
лагането на цiлa община cъ извънредна връх
нина, когато придобивката е само за едно 
село отъ съставната община. 

'Прьдвидeнъ въ з&нонв* 

Кр. Мирски иска да се гласува предло- | било. Една трета часть oтъ тия приходи да 
жението му, се внacятъ въ oкp. каса, специално за пос-

Ив. Котаровъ мисли, ,ч езконн зз допит- тройка на общински пътища, понеже фонда 
ване до народа урежда въпроса, излoжeнъ въ 
предложението. 

Кр. Мирски намира, че преди референ
дума, требва общ. решение. 

Д. Шиковъ приема предложението, cъ до
пълнeниe: „Преди да се изкаже oкp. cъвbтъ 
по връхнината, cъ послeднятa да не се пред
приема нищо". „Закона е ясенъ и предвижда 
разни случаи oтъ бедствия. 

Гласувано, предложението на Кр. Мирски, 
допълнено oтъ Председателя на пост. комисия, 
Шикoвъ, се прие cъ болшинство. 

Д. Шиковъ прочете доклада на пост. ко
мисия по искането на Дирекцията на Дoб-
pишкoтo Зeмл. у ще, да се oтпустнe кpeдитъ 
за торище З000 лв. и за xарманкa 12000 л. 
Пъpвиятъ кредитъ комисията е предвидела въ 
бюджета и ще се приеме пo реда си, а за 
втория е представила на съвета да се пpoиз
несе. Напомни, че по бюджета за 1909 гoд. | 
е имало тaкъвъ кредитъ, но не билъ изпoлзвaнъ. 

Кр. Мирски иска да се чуе мнението 
на агронома. 

Раф. ЕикоАовъ мисли, че мнението на 
агронома е известно. 

Кр. Мирски иска да се отложи въпроса 
и постоянната комисия да го внесе наново cъ 
свое мнение. 

Д. Шиковъ мисли, че безполезно е отла
гането, понеже комисията се е занимала cъ 
въпроса и е дошла до едно заключение. 

K . Мирски чете чл. 17 oтъ закона за 
oкp. съвети' и иска предложенията да се вна
cятъ cъ мнiниe oтъ пост. комисия. Оащoтo 
подържа и II. Костoвъ. 

Нед. х. Радоевъ иска ремонтиране здани
ето на зeмлeд. училище. 

Кр. Мирски го призовава къмъ дневния 
peдъ. 

Ив. Котаровъ ъодържа аирски и прави ношение технoтo рационално използуване, даже Пр! 
сравнение cъ Камарата. C&щoтo подържа и 
P. Hикoлoвъ. 

Cлeдъ станалите дебати по тоя въпpocъ, 
реши се, постоянната комисия да внесе на* 
ново въпроса cъ свое мнение. 

Д. Шиковъ внася предложение за опро
щаване 76 лева окръжна връхнина, дължима 
oтъ 13 несаществующи и несъстоятелни да-
нък0-платци, нecъбираемocтьга на която сума 
е констатирано cъ актове oтъ финансовите 
власти. 

Кр. Мирски прочете списъка на лицата 
и мисли, че двама oтъ т е » : Кр. Cтeфa-
нoвъ и Хр. Ковaчeвcки може да се нaмерятъ 
и събере отъ техъ сумата 8 лв. Предложи 
повторно да се пoтърсятъ, което се и прие. 

РЕШЕНИЕ Л: 12. 

Д. Шиковъ пррчете прртоколл № 9/910 гг 
на Tъpнoвcкиятъ окp. cъветъ, cъ който пос
ледния иска, щото при внасяне изменение въ 
закона за oкp. съвети, да се помоли мини
стерството да вмъкне въ закона, че „Vз 

чacть 
oтъ пpиxoдъ oтъ кaнтаринa и кривина въ га
рите и пристанищата на ceл. общини да се 
внacятъ въ oкръжнaтa каса". Обясни че пост. 
комисия е на мн4ниe да се подкрепи това ис
кане на Търновския oкp. cъвeтъ, предъ видъ 
обстоятелството, че пост. комисии се грижaтъ 
за събиране на тия приходи, пpoизвеждaтъ 
търговете и пp. задължения, съпроводени cъ 
разходи на материални средства и време, а 
срещу това не се получава нищо за oкp. 
каса. Изтъкна, че тия приходи несправедливо 
е да се изпoлзувa» само oтъ известни общи
ни, а часть огь т4хъ требва да пoлзyвaтъ и 
цeлиaтъ oкрхгъ. Мнението на комисията е 

за тая цeль е почти изчерпaнъ. 
Си Тодоров* е нн анение, ,ази часть дд 

се употребява за подобрение околностите на 
на гарите и пристанищата. 

Ив. Котаровъ намира несправедливо отне
мане на чacть oтъ приходите на гарите още 
сега. Иска те да остaнaтъ само за общината, 
за подобрение на гарите. Изтъкна зaвиcи-
мостьгa на добри съобщителни средства cъ 
цените на продуктите. 

Лед. х. Радоевъ е на мнение, това да се 
приложи или за всички гаои, селски и грая-
ски, или да не се rрилaга 

Д. Костовъ намира преждевр*мено отне
мането чacть oтъ прихода. Описа лошото по
ложение на гарите (около техъ) и изтъкна нe-
зaинтересованостьтa на държавата. 

Д. Шиковъ ннпомнии чч еч чл. 3315 331 
и 320 oтъ правилника за приложение закона 
за ceл. oбщчни не се прилага, — фонда не се 
харчи за цельтa. а cъ общинския фoндъ се 
cтрoятъ държавни пътищa. Пocoчи и пpи-
меръ гара Девня. Намира окp. бюджeтъ за 
претрупaнъ и настоява да се вземе чacть oтъ 
гавите. още повече че тоя поихолъ ше се 
употреби за плтищa които ще улеснять cъoб
щението cъ гарите. , 

Ив. Котаровг искк ппеди ввичко урржда
нето на гарите и джгищата около тЪхъ. На
мира за нyжднo да се моли за точното при
лагане чл. чл. 315 — 322 oтъ правило, за 
сел. общини, което ще допринесе това, което 
oкр-гa иска да направи cъ исканата чacть 
oтъ приходите oгъ гарите. 

Нед. х. Радоевъ възтaвa прoтивъ лошото 
употребление пмнитe фондове отъ държавата. 

Кр. Мирски се надява, че чл. 72 oтъ но* 
вия законъ за държави, и бащински пжтищa 
ще подобри положението на фондовете, по от-

по околии. Подкрепя мнението на пост. ко
мисия и мисли, че oгъ приходите па гарите 
и пристанищата требва да се пoлзyвaтъ всички 
(целия oкpдгъ). Допълня мнението на пост. 
комисия така: „Oкръжния съвЪтъ поддържа 
по цpинципъ мнението на Tъpнoв. oкр. СъвЬтъ 
oтъ 30 септември 1910 r. Л· 4. Чт. 9 oтъ 
закона за държавните и общински п&тищa 
ди се допълни cъ eдинъ нoвъ цyвктъ 5 й, въ 
cмиcълъ: Общинските п&тищa се прaвятъ и 
подъожaтъ и oгъ 1/А отъ прихода, предвидепъ 
вт п 7 па чл, 66 отъ закона за сел. общи
ни, т. е. отъ налозите кантарина и кринина 
по само отъ oиия сeл. общини, въ които има 
желеuoUилтии стаиции и нпистапшца" 
Следъ това обясни, че закона за сел. общини 
не урежда разпредeлянето прихода oтъ кaн
тариua и кринина и прелия, в т о ! предло
жение, за допълване на и 7 отъ чт 66 отъ 
Гакона за cет общини съ с е н а т а забbлей 
ка къмъ тоя'пункть: Най-матко потовината 
oтъ прихода Старина и кртина н в с е к а 
селска община въ която има же1но-патнa 
станция или 'пристанище да се отде та за 
фoндъ oтъ който да се, нaпpaвятъ шосета 
между станциите и пристанищата и наГблиз-
ките до т е » села\ 

Ив. Котаровъ иска обяснении пп оредло
женията на г. Мирски и последния дава та
кива. Котapoвъ мисли, че членовете въ пра
вилника за сел. общини са тъкмо пoдходни 
за цвльтa, но не се пpилaгaтъ. Иска да се 
ходатайствува тия членове да се вмъкнaтъ 
въ закона. 

Д. Шиковъ кoнcтaтиpвa общото мнение 
да се увeличaтъ приходите за пжтищa. Из-

| тъква неcправeдливостьтa на държавата и не-

I 
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ха ли oтъ прихода да се внесе въ oбщин. 
фoндъ, специално sa направа пжтищaтa къмъ 
гарите. Подържа първото предложение на 
Кр. Мирски. Намира несправедливо струп
ването на прихода само въ община. 

Кр. Мирски обясни -въпроса и на турски, 
заедно cъ трите по въпроса предложения: 
това на пост. комисия, допълненото oтъ Кр. 
Мирски и самостойното такова на послiдния. 

Гласувано, прие се мнението на пост. ко
мисия, допълнено cъ първото предложение на 
г. Кр. Мирски. 

Раф. Никoлoвъ е на мнение да се иска 
отпуска общо за целия oкp. cъвeтъ и се по
сети Чехcкaтa зeмлeд. изложба въ София. 

Кр. Мирски е противъ пpeкжcвaнe рабо
тата на съвета. 

Cлeдъ станалите по тоя въпроcъ дебати, 
реши се да се дaвaтъ последователно отпус
ки на г. г. съветниците за да посетятъ из
ложбата въ София, обаче бeзo да се прекъс-
вaтъ заседaниятa на овр. cъвeтъ. 

РМПЕНИE № i з . 

Дадоха се отпуски на cлeднитi съветни
ци: Раф. Никoловъ, C. Янeвг, Георгu x. Ko- а 
лeвь и Ивu Ж. Котаровьъ така: :тпускътъ ън 
първите трима да се счита на 26 и 27 т. м., 
а за последния, на 24, 26 и 27 c. м: 

РМНЕНИE № 14. 

Понеже днелшиятъ днeвeнъ peдъ не е из-
черпaпъ, прие се за идното заседание про-
дължението му: Разни доклади oтъ постоянната 
комисия идoклaдъ на бюджeтарнaтa комисия, 
по щата на окряжнитЬ чиновници и служащи. 

Заседанието се закри въ 6 ч. следъ oбiдъ. 

_ 1 В а р н е 1 ! ^ Ш р ж ж ^ 

ОКРЪЖНО 
№ 4845 

Варна, Ю/Х 1911 година. 

До r. г. общинските 
кметове въ oкpъга. 

Комисията при изплащане заплатите на 
мeдeцинcкитe и ветеринарни фелдшери, аку
шерки и лекари, мecтослyжeниeтo на които е 
въ центровете на общините, е зaбeлeзaлa, че 
не се обръща сериозно внимание върху про-
центните удръжки на дaнъкъ занятие, произ-
ходящъ oтъ заплати. 

Пpeдyпpeждaвай се ceкр* бирниците, че 
комисията въ бадaщe при подобни случаи ще 
иска наказанието имъ вънъ oтъ материалната 
oтгoворность, за която ще ги държи при раз
глeжданe на отчетите имъ. 

Председaтeль: Д. Шикoвъ 

Секp.-Биpникъ: Cт, Kaлдъpъмoвъ 

дели максималния paзмеръ на общинската 
извънредна връхнина за 1912. г. да бждe 
15%. 

Настоящето се съобщава за знание и из
пълнениe oтъ селските общински управления 
при нaреждaниe и гласуване * — - * - " 
1912 година. 

бюджетите си за 

Председaтeль: Д. ШИНОВЪ. 

Севр.-биpникъ: Cт. Калдъpъмoвъ. 

Варненска Oкpжжнa Постоянна Комисия 

ОКРЙЖНО 
№ 484б 

Варна, 10 Октомври 1911 гoд. 

До г. г. oбщинcкитi 
кметове въ oкръгa. 

Варненския oкръжeнъ cъвeтъ въ т. г. си 
редовна сесия cъ пpoтoкoлъ № 3 решение № 
40., oтъ 3/X/911 г.реши: щото за нaпредъ 
„Варненски oкр. вестни»" за да бжде по 
широко paзпрoстpaнeнъ, и стане достояние на 
всички лица отъ oкръгa да се изpaщa даромъ 
на всички читалища, кафенета и кръчми въ 
oкрйгa. Въ изпълнение на това решение, ко
мисията моли г. г. общинските кметове да и 
предcтaвятъ cпиeъкъ на всички читалища и 
съдържатели на кафенета хотели и кръчми за 
изпращане на овр. вестникъ безплатно. 

Пpeдседaтeль: Д. Шиковъ. 

Секp.-биpникъ: Cт. Калдъpъмoвъ. 

ХРОНИКА. 
oкр. cъвtтъ въ т. гoд. си 
гласувaлъ следните по важни 

Варненска Oкръжнa Постоянна Комисия. 

ОКРЪЖНО 
.У: 4847 . 

Варна, 1О Октомври 1911 гoд. 

До г. г. общинските 
кметове на oкръгa. 

Варненския oкръжeнъ cъвeть cъ протокол
ното си piшeниe № 11 o т ъ 2 3 1 Х 9 1 1 oпре- j 

Варненския 
редовна сесия е 
кредити: 

1) 25,000 лева за направа болница въ c. 
Apнayтлapъ -Варненско. 

2) 15,000 лева за направа на болница 
въ c. Cиасовo — Балчишко. 

3) 10,000 лева фoндъ за направа болница 
въ гp. Каварна. 

4) 20,000 лева за направа вeтеринapeнъ 
лaзapeтъ въ гp. Дoбричъ. 

5) 4 ,000 лева фондъ за направа на бол
ница 'въ Провадийска околия. 

6) 100,000 лева фoндъ за водоснабдяване 
oкръгa cъ вода, оползотворявaнъ и изпoлзyвaнъ 
по условия, както и опя за постройка на учи
лищата. 

7) 17,000 лева за основаване Американ
ски лoзoвъ разcaднивъ, който ще се открие 
въ oкp. стопанство ,Cв . Конcтaнтинъ". 

8) Глaсувaнъ е csщo кредитъ sa eдинъ 
вeтepинaренъ и eдинъ мeдeцинcки фелдшери. 

Съобщава се на г. г. селcкo-oбщинcкитe 
кметове въ oкрхгa, за знание и изпълнение, 
че когато изпращaтъ въ постоянната комисия 
cъ пощенски запиcъ приходящи суми за разни 
ц4ли, при препроводителните си писма да 
пpилaгaтъ и нyжднитe гербови марки за об-
герб0ване на записа и разписката; която ще 
имъ се изпраща вместо oправдaтeлeнъ дoкyмeнтъ. 

Варненската Tъpгoвcнo-Индустpиялнa 
Камара обявява на интерестyющите се тър
говски и индустpиялни служащи и caмостo- I 

ятeлни търговци и занаятчии, че отъ ц 
Oктомврий йн.. отваря тригодишно оечерно 
търговско очилище. 

Редовните занятия въ трите курса траятъ 
6 месецa: 

Курсовете се зaвършвaтъ cъ изпитъ и на 
издapжaлитe cъ ycпехъ изпита ученици, се 
издaвaтъ — на I и И-вурсиeтници удостове¬ 
рение, а на Ш-вурсиcтници - свидетелства. 

Въ I кypcъ ще се пpиeмaтъ 4 0 ученика^ 
които требвa да имaтъ най-малко III м . 
oбразyвaниe. Ученици cъ пo-дoлeнъ цeнзъ ще 
се пpиемaтъ, ако остaнaтъ свободни вaкaн· 
ции, cледъ записванията по горния цeнзъ. 

Ученици следвали въ частни и кoнфеси-
oнaлни училища се пpиeмaтъ въ I к., cледъ 
като се установи техния oбразоватeлeнъ цeнзъ 
въ сравнение cъ oфициялните училища въ 
страната. 

Въ II и Ш курсове се пpиeмaтъ канди
дати свършили миналогодишните I и II к. 
уреждани oтъ Камарата. 

Всеки yчeникъ внася при записването за-
лoгъ oтъ 30 лева, който се държи като га
ранция за редовно посещение. На ученици 
oтcятcтвyвaли до 20 нeизвeяeни часа, ще се-
кoнфиcкyвaтъ 10 дв, oтъ залога; за тaкивa-
oтcxтcтвyвaли до 3 0 — ще се кyнфивyвaа. 
половината зaлoгъ; за повече oтъ 3 0 нeизви-
нeни часа, ученика губи своя залoгъ. Пpю 
закъснения до 15 минути се cметaтъ за L 
oтсътcтвyвaнъ часъ. Остатъка, или целия за
логъ се възвръща на ученика, ако се яви на 
изпитъ; иначе остава въ полза на камарата. 

Понеже Камарата ще се придържа строго 
o горните правила и ще следи точно за на
правените oтсътcтвия, както и за начините 
на извинявaнeтo имъ, тя cъвbтвa всички кан
дидати да се зaпиcвaтъ, само cлbдъ сериозно 
обсъждане въпроса за редовното посещаване 
на училището. 

Записванията ще cтaвaтъ въ Търговскта» 
Камара до 12 Oктoмвpий включително. 

При Постоянната Комисия съ вакантни 
cлeднвтb длъжности: Околийски мeдицин. л i-
кapь въ c. Koзлyджa cъ гoд. заплата 4&0Ф 
лева и 480 лв. безотчетни. 

Beтepинаренъ фeлдшepъ въ c. Старо-оре-
хово cъ гoд. заплата 1620 лв. и 24О лв.. 
безотчетни. 

Умоляватъ се ония отъ г.г. абонатитъ, ноито с»> 

Гъра™ »\;ггх:апсГвГТАЙ 
абонамента на вестника, както за миналата годи
на, така също и за настоящата година. На г. г. 

мoлимъ, да имъ се изплaщaтъ. 
ОТЪ КОМИСИЯТА. 

Cпaсовcкo Селско Общинско Управление 

c. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 3565 

Cпacoвo, 30/1Х 1911 г. 

I 
Печатница на Д. Тодоров* в СМе—Варна. 

Общинското управление обявява за знaниeг 

че пoдъ надзора му се намира cлeдyющия 
„ЮВА" бeзcтoпaнcки дoбитъкъ 1 крава на 6-
години „Швейцарска порода", восъмъ червeнъ 
cъ белези, на лввотo ухо браcмухо и р а з ц i -
пeнo, рогата й бели и завити напредъ. 

Ако стопанина й oтъ днecъ до 61 дни не-
се яви съ нyжднитe за провособcтвенность-
документи и си я прибере, ще се продаде за* 
въ полза на общинската каса. 

Kмeтъ: C. Aнгeлoвъ 
Севр.-Бнpнивъ: Димитpoвъ 
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ОБЯВА. ! 
гp. Варна, 8/X 1911 гoд. 

Партидната книга за експлоатиране 
на общинските и училищни недвижими 
ИМОТИ, препоръчана oтъ Варненската Oкp. 
Постoянa комисия cъ oкръжнo № 4714 отъ 
28 . септември т. г., поместена въ бp. 18 
на „Варненски Oкраж. B4cтникъ" oтъ c. д. 
е вече готова. Желaющитe да cнябдятъ об
щините и училищата си cъ тая книга, трЬбвa 
да се oбъpнaтъ къмъ eднoгo oтъ долуподпи
саните. 

. Книгата елегантно подвързана ще струва 
2 50 лв. 

Пор&чки, нeпpидружeни cъ стoйнocтьтa 
на исканите книги, не ще се нвпълнявaтъ, 
Оправдателни документи ще изпращаме заед
но cъ пратката. 

Пощенските разноски наши. 
Боби Д. Бобев? 

ще се произведе тъpгь cъ явна конкуренция 
на 25 oктoвpий т. г. за oтдaвaниe на пред-
пpиeмaчъ: 1) доставката на канцеларските 
потреби за .1912 г. приблизителната cтoйнocть 
възлиза нз З00 лева, 2) доставката на ма 
тeриалит*' за отопление, осветление и мoби· 
лираниe/нa oбщиe. управление презъ 1912 г., 
предприятието възлиза на 400 лв. 

Р Искания зaлoгь е 5% . 
4л. П — 1 5 oтъ закона за обществените 

ппедтпуятия ся зaдлъжитeлни за господа кон-
курен^е . 

Kмeтъ: Ж. Коeвъ 

за Секp.-Биpникъ: H. Пaнчeвъ. 

Д y в a н ъ - Ю в a в c к o К м е т с т в о 

Д. Нондoвъ 
мелница Триф. Hикoвъ. проверитель. 

Eлесъ·Фaкsнcкo Сел. Общ. Управлeн^ 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 466 

c. Eлесъ-Фaкx 3.Х.1911 гг 
ъ отo Сел-Пoдъ надзора на Ьлесъ-Фак» . 

СКо Общинско Управление се в ^ ^ ' 
ющия бeзcтoпaнcки дoбитъвъ „ЮГ а " ^ 
Едно прасе мяжкo на 4 I 
пъcтpъ. Ю дeнь oтъ 
^ Ако стопанина не се яви з a въ 
днеcъ да си го прибере ще 
полза на общинската каса. 

Общинса. К н e * К " ^ . 

Севp.-Варг П. Ш"*™^ 

„ йц. Управление. 
Кара-Пeлитско С е — ~——~ 

~7^НИE 
%.3 

25.1Х.1911 гoд. 
c. K.-Пe 

влeниe обявява на интe-
Общинскoтод 25 oкТ0мвpий т. г. oтъ 

ресуЪщите се; 0бeдъ ще се произведе 
9 - 1 2 часа куренция за отдаването на 
търгь cъ яв$ет0 н а oбщинcкит4 приходи 
вааупчикъ сизаПа, приблизителната cтoй-
a именно: 4 20О лева, 2) Kpъвнинaтa, 
ность въз/ cтoйнocть възлиза на 10О л. 

' а . Общ1лизи1я oбopъ или кaпaнъ пpибли-
?телнатaсТ^ностъ възлиза на 10О лв. 

Искания зaлoгъ е 5%. 
qл# 11—15 oтъ закона за обществените 

„едприятия съ зaдлъжитeлни за Господа кoн
н и т e . 
, Р Kмeтъ: Ж. Коевъ 

за Секp.-Биpникъ: H. Пaнчeвъ. 

Каpa-Пeлйтcкo Общ. Управление 

Со 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 474 

K.-Пeлнтъ, 25.1Х.1911 година. 
Общинското управление обявява на интe-
rющит* се че въ канцеларията на csщoтo 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 3752 

Дyвaвъ-Юваса, 19.1Х.1911 г. 
Дувaнъ Ювaвcкотo Кметство обявява, че 

на 5 октoмвpий, 8 часа пpbди пладне, въ 
помещението на cжщoтo, ще се произведе 
тъpгъ. за oтдaвaниeтo пoдъ нaeмъ, за една го
дина, считано oтъ oбявявaниeтo на търга до 
до 31 aвгуcтъ 1912 г. училищната нива ВЪ 
c. Tъpнoвка oтъ 80 декара при съседи: сел
ска мера, Kарлa-Бeй-Къойски синоръ, гората 
на Пешо Пeнвовъ и Kyю-Кьoйсви пять. 

Жeлaющитi да нaeмaтъ горната нива, се 
yмoлявaтъ да присжтcтвувaтъ въ казания дeнь 
и часъ и нaддаватъ за вея. 

Kмeтъ: Дoбpeвъ 

Ceкp.-Биpникъ: Узyнoвъ. 

Д y в a н ъ - Ю в a в c к o К м е т с т в о . 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 3791 

с Дyвaнъ Юваи, 21.1Х.19П г. 

Кметството обявява, че на 5 oктoтвpий 
т. г., ще се произведе тxpгъ въ помещението 
на кметството за отдаване пoдъ нaeмъ за едва 
година считано oтъ наемането й, Вeиcъ Kьoй· 
свата училищна нива; „Чaиръ" oтъ 48 де
кара 2 ара, при съседи: Мyрадъ Baлиeвъ, 
Mюcлюмъ x. Гaфapoвъ, бoзъ и отъ две стра-
ни пдть. 

Търга ще се произведе въ 8 ч. cyтpиньтa. 
Жeлaющятi да наемaтъ нивата требва да 

се явятъ въ определения дeнь и чacъ и над-
дaвaтъ. 

Искан ий зaлoгъ е 5% . 

П. Кметъ: Абибуловъ 

Секр.-Бирникъ: Узуновъ. 

Bлaдимиpoвcкo Ceл. Oбщин. Управление 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 4499 

с Владимиров0, 17.1Х.1911 г. 
Обявява се на интереcyющитe, че на 24 

oктoмвpий т. г., въ 2 часа после пладне ще 
се произведе въ общинското управление търгъ 
за отдаване пoдъ наемъ училищната кръвна 

въ c. Сердимeнъ за вр!мe oтъ Ьянуарн 
1912 гoд. до 31 дeкeмвpий 1913 гoд. 

Uъpвoнaчaлнaтa цена е за двете години 
80О лв. Зaлoгъ се иска 5 % въ пари. 

4л. чл. 11 — 15 oтъ закона за oбщест-
вeннитe предприятия са задължителни за кон
курентите. 

Kмeтъ: Г. Георгeвъ 

Секp.-Биpникъ: Г. Тончeвъ. 

Пчeларовсво Сел. Oбщин. Управление 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 3578 

c. Пчeларoвo, 19.1Х.1911 година. 

На 25 oктoмвpий т. г. oтъ 2 — 4 часа 
cлeдъ oбeдъ въ помещението на общинското 
управление тyкъ, ще се произведе пyбличeнъ 
търгъ cъ яв а конкуренция за отдаване на 
нaемaтeль за 2 години Пчeларoвcкaтa учили
щна веремидapницa cъ двoровo пространство 
около 800О квадратни метра. Пpъcтьтa за 
пpигoтвeнe керемидите и тухлите има пре
имущество предъ тая на съседните кереми-
дapници. 

Наема ще се изплаща въ натура — пари 
и тухли, които c& нуждай за 6& да ще тт ново 
училище. 

Пoeмнитe условия мoгaтъ да се вндятъ 
всеки дeнь и часъ въ канцеларията. 

Иcкaний зaлoгъ е 20 лева. 

Kмeтъ: Ив. T. Каcaбoвъ 

за Секp.-Биpникъ: Хр. Тодоровъ. 

Руcларскo Сел. Общ. Управление 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 1б81 . 

c. Pycларъ 28 .1Х .19U гoд. 
Русларскoтo Ceл, Общ. Управление обя

вява на интeресующитb се, че въ помеще
нието на общ. канцелария на 28 oктoмврий 
т. г. oтъ 2 — 4 часа пocлЬ oбЬдъ ще се прo-
извeдътъ cъ явно мaлoвaддавaниe cлeдyющитe 
търгове: 

l ) Отдаване на upьдг.рнемaчъ доставката 
на канцеларските потреби за презъ 1912 г. 

Предприятието възлиза на 400 лева. 
2 . Доставката на материалите за освет

ление, отопление и мoбилираниe общ. канце-
лариа. Предприятието възлиза на З00 лева. 

3. Доставката на фopмeннo облекло и въо-
ръжение за общ. полицейски и горски стра
жари—Предприятието възлиза на 20О лв. 

Искания зaлoгъ е 5 % върху първоначал
ната оценка. 

Чл. чд. 11 — 1 4 oтъ закона за oбществeн-
нитe предприятия са задължителни за кон
курентите. 

Tържнитe книжа могатъ да се видятъ 
всеки присътcтвeнъ дeнь въ общ. управление. 

Общ. Kмeтъ: T. Aтaпaсовъ 

Севр.-Биpпикъ: M. Хриcтoвъ 



Cтр. 6 Вашенски Oкpжжeйъ Въстникъ Брой 19 

Д O B P И Ш к и Д Ж А В З 3 Д - " - Ь А Г Р О Н О М 

У П Ж T В А H И E 
-За. 

УНИЩОЖЕНИЕТО МА3НАТА ГЛАВНЯ П0 ПШЕНИЦАТА. 
з\а 4.. 

З e м л е д c л ц и , 
„Каквото пoсеешъ, това Ще 

„Помогни си caмъ, да ти по» 

Всички се оплакваме, че настанаха тежки 
години, защото масрафитi се увеличиха, а 
приходите или си остaгатъ cxщитi, или на
мaлявaтъ по разни прачини. А пъкъ вaшeятъ 
пpихорь е нaй-нeпостoянeнъ, при всичко че 
разноските Ви c& редовни, постоянни и нее 
изменими въ cмиcъль на намаляване. Ваши 
ятъ вмoтъ е излoжeнъ на суша, на нaвoдвe 
ние, на градушка, на oгънь, на разни болести 
н неприятели, защото е пргснaтъ вънъ на по
лето—на открито. Противъ стихиите нeмoжeмъ 
да пpедприeмeмъ вищo, но има болести и не
приятели, - кОИтъ нaпaдaтъ нашите посеви и 
ни пpичинявaтъ големи загуби. Оть техъ мo-
жeмъ да се избaвимъ — тбхъ мoжeмъ да от-
cтранимъ, стига да познаваме причинителите 
имъ и да се пoгрижимъ да научимъ средствата 
за уничтoжeниeто имъ. 

Идва oтъ болестите, която Ви причинява 
големи загуби и подбива значително цbнaтa 
на стоката Ви cъ своята отвратителна ми
ризма е: мазната главня по житата. 

Тя е всекиму oтъ Bacъ известна за това 
нeмa да Ви я oпиcвaмъ. Обаче, за да се на
учите да се предпазвате oтъ нея, требвa да 
знаете кaкъ се размножава и разпростра
нява тя.— 

Главнята е oтъ рода на гдбитi. Прашe-
цътъ, който изпълва дeлoтo глaвaивo згрно, 
не е нищо друго, освенъ cbмeнaтa на тази 
.болесть. Те са много дребни, затова въ едно 
глaвнивo зърно има много хиляди семенца, 
които мoгaтъ да зaразятъ гoлiмo количество 
вдpави върна. 

Семето на пшеницата се заразява при 
въpшвдбaтa, ако има глaвниви класове. Глaв-
нивитЬ зърна се paзпyквaтъ, пpaшeцътъ се 
разпръсва и се полепва по здравите върна, 
та те пoчернявaтъ, когато главнята е много 
Ако е била въ м.aлкo количество главнята, 
заразените зърна не се познaвагь cъ просто 
око, а мoгaтъ да се пoзнaвагь само по мии 
ризмата на гнила развалена риба, която издa-
вaтъ като ги пoмеришeмъ. 

Полепналите по зърното семенца на глав
нята пoвълнaвaтъ много лесно въ почвата 
cледъ изтичането на 8имaтa или cл4дъ като 
прекарагь cтyдъ—мpaзъ извЬcтнo време. Ко
гато семенцето покълни и намери eдновремeнo 
прокълнало житно семе, неговото влaканцe— 
коренче (мицeлиyмъ) се вмъква БЪ нежното 
cтeбълцe на житното растeнийцe, oбикнoвeннo 
при коренното възeлче. Oгь тaмъ, cъ разви

тието на растението, отива въ зaчaтъкa А I Разноските по промиването еж за 1 НОВВ 
класа му, чиито зърна ще обърне въ глaвниви1 кило сЪпле (5 крини) 30 ДО 4 0 сТОТИНки. 

За пoявявайиeтo на главнята, почвата и\ защото cиниятъ камъкъ се продава oтъ 70 сто-
тopeниeтo нeмaтъ никакво влияние. Oтъ ка- Ъинки до 90 ст. eдиниятъ килoграмъ. 
заното до тyкъ се вижда, че, ако семето е \ Cлeдъ eдинъ·двa часа oтъ промиването, 
чисто oтъ глaвниви cbмeнцa, нeмa да има ^мeтo може да се с4е. Измитото 
главня. Затова тртьбва ддасегькува сгьмето 
вткога, ^ка оскаме еа сме сигурурн че поно е мo^ 

по този 

главнята нeмa да ни причини загуба. 

Средcтвo пpoтивъ главнята. 
Средcтвaтa пpoтивъ главнята ех много, 

но oгь т4xъ вай пропoръчитeлнo е миенето 
на семето cъ paзтворъ отъ cинь кaмaкъ. Раз-
творътъ се приготвя така: взема се 1 кило-

д a ^ развали. Но пазенето му требва да 
Ьста& въ чoвaли, които требвa да CЖ топени 
1 въ 1диятъ paзтворъ. 

К^тo вмaмe повече количество с4ме да 
мoкpиЦ разтвора нaпрaвямe въ гoлeмa бъчва 
З00 —А00 литри вода. въ която разтапяме творътъ се приготвя така: взема се 1 кило- I 5—6 ки4 ^ ^ се ^ 

грамъ ъинь камакъ, тур* се въ една аорбичка кгр> cин^амъкъ на 10О ^ в о д а ) ^ въ 
и за да се разтопи, спуща се да виси въ 
каца, въ която е на.тта 10О литри вода. 
За да се стопи no-скоро cиниятъ камъкъ, 
cчyквa се ситно. Moкрениeтo става тъй: взема 
се кошница която да събира не повече oтъ 
една кринa семе. Oтъ вътрешната й страна 
се туря зaблoвo, за да не се отвлича зърното 
oтъ водата презъ дупките на кошницата, 
когато я извaдимъ oтъ кацата. Сипва се cлеДъ 
това 10—15 килограма зърно въ кошницата 
и се потапя делaтa въ разтвора, за да се 
измокри всичкото зърно. Сега, семето се 
разбърква добре и се разтрива между ржц'ьт*; 
като се гледа да се нaкваси всЬкo зърно. 
Глaвнивитe зърна ще плyвнaтъ надъ разтвора, 
като иб леви, затова требва да ги изгpгзбeмъ 
иизхвърлимъ. 

Това промиване и разтриване на сЬмeтo 
между рхцётe трае около 5 минути, Cл4дъ 
това кошницата се изважда и се окача нaдъ 
кацата, да се oцeди. А въ това време се 
напълва друга такава кошница, потапя се въ 
разтвора и се прави cxщoтo, както cъ пър
вата. До като въ нея семето се мокри и 
разбърква, първата, oц!;дeнa вече кошница се 
изпразва върху мушама, черга или рогозка, 
за да се изсуши семето, и се напълва повторно, 
Така се продължава до край. За по скоро 
миенето се извършва oтъ двама души cъ двв 
кошници по oaисания нaчинъ. 

Действието oтъ промиването на семето 
по този нaчинъ е толкова по-добро, колкото 
пo-дoбре се извърши разтриването и измокря
нето на всичките зърна. Въ разтвopъ отъ 
100 литри (нилa) вода и 1 нилограмъ синь 
камъкъ требвa да се промие само 10-15 
нрини семе. 

н\инъ семе, cлiдъ като се изсуши добре, 
да се пази около 2 - 3 седмици бeзъ 

кгр. cинь^мъкъ на 10О __.,_ _ _ , : 
малката кца приготвяме 100 литри вода ст> 
1 килограм cинь кaмъкъ. Щoмъ измийм 
10—15 крй,, въ малката каца. допълваме я 
cъ гъстия &творъ oтъ гoлeматa бъчва и 
тава продъла^ме. 

Садъ, въ^йтo е пpaвeнъ paзвopъ oтъ 
cинъ кaмъкъ, *ь може да се употреби за 
държане нещо *, ядене. А тоя разтворъ мо
же да се прави *м0 въ дървени н и глине-
ни гадoвe. 

Въ сегашните, юдини 
когато живoтътъ 

поскsпнa, когато ^ходите еж постоянни и 
нecъкратими, зeмле&ецътъ требвa да гледа 
да добие колкото сУможе повече пpиходъ 
oтъ нивите си, ако ^ д a в e 8адЪлжНава 
и да не пропадне. Но^ е и най-малката за
губа, която можа да ,р4ТЪрпи, било oтъ 
главнята или oтъ друг» 

болести по житата 
се отразява зле на нeго** весия> в с Ь в и у1 
мeнъ зeмлeдeлeцъ е длъж*»д д а вземе мерки 
за предпазване oтъ главня^, Не e yмeнъ и 
дoбъръ cтoпaнинъ тоя, 

вcичкo ocтaвя 

Г*ГГ^тота^:о;ГС^..ТГ 
швa cъ пропадане. 

Ето вaщo не требвa да cкхпимъ труд 
средства, когато е въпроса да се заназа 
oтъ разните болести по растенията. Затв 

З e м л e д t л ц и . 
лекувaйтe семетo на зимната пшeн 
преди да го сейтe, ако искате да 
сигурни, че поне главнята не.мa да 
напакости. 

гp. Дoбричъ, 9 септемврий 1911 гoд 

б^^^^Хт^»^^ 
Aгронoмъ: M. СТЕФАНОВ 


